



Ver. 6

澳門大學
UNIVERSIDADE DE MACAU
UNIVERSITY OF MACAU

關於研究生宿舍電力驅動交通工具之使用措施

於 2024/8/1 生效

1. 電力驅動車或所有帶輪的交通工具不得進入研究生宿舍範圍內，包括宿舍房間和室內公共區域。
2. 在研究生宿舍範圍內和公共區域嚴禁存放，或對電力驅動車或其電池進行充電。
3. 未經許可，不得在研究生宿舍內或附近使用延長線或插座，以免因不符合安全標準而造成危險。
4. 電力驅動車或所有帶輪的交通工具只能停放在指定的公共停車區。
5. 學生資源處有權在不事先通知的情況下，重新安置和扣留在研究生宿舍範圍內發現的任何電動驅動車或其他帶輪的交通工具車輛。有關住宿人士應在扣留後 10 個工作日內向管理公司取回被扣留的設備；否則，任何此類設備將被視為被遺棄，並由學生資源處酌情處理。
6. 在研究生宿舍範圍內使用輪椅或電子輪椅不受上述措施限制。學生資源處保留對屬於允許在研究生宿舍範圍內使用的設備分類範圍內的物品作出明確解釋的權力。
7. 對於違反上述措施者，學生資源處將按照《研究生宿舍規條》作出處理。
8. 如住宿人士欲不再使用其電力驅動車或所有帶輪的交通工具，可於管理公司填寫自願放棄電動滑板車聲明書，以統一轉交予澳門環境保護局指定之回收商。





Ver. 6

澳門大學
UNIVERSIDADE DE MACAU
UNIVERSITY OF MACAU

Measures on Electrically Powered Vehicles or Any Wheeled Transportation Devices in Postgraduate House

Effective from 2024/8/1

1. Electrically powered vehicles or any wheeled transportation devices are not allowed within the PGH premises, including PGH resident rooms and public areas.
2. Storage of electrically powered vehicles or any wheeled transportation devices within the PGH is strictly prohibited, as well as charging of electric vehicles or their batteries within resident rooms and PGH public areas.
3. Unauthorized extension cords or sockets are not allowed within or near the PGH premises to prevent any hazards due to non-compliance with safety standards.
4. Electrically powered vehicles or any wheeled transportation devices should only be parked in the designated public parking areas.
5. The SRS reserves the right to relocate and detain any electrically powered vehicles found on site without prior notice. Students involved should retrieve the detained devices from the management company within 10 calendar days of detainment; otherwise, any such devices will be considered abandoned and subject to SRS Management's discretion.
6. Wheelchairs or electronic wheelchairs usage in PGH is exempted from the above measures. SRS retains the authority to provide the definitive interpretation of items falling within the classification of electrical appliances permitted for use within the PGH.
7. SRS may impose penalties on PGH residents in accordance with "Postgraduate House Resident Rules" who violates the above measures.
8. **If resident wishes to stop using his/her electric-powered vehicle or any other wheeled transportation, he/she may fill in a declaration of voluntary abandonment of electric scooter at the management company, to collect and transfer the electric scooter to the designated recycling service provider of the Environmental Protection Bureau (DSPA) of MSAR.**

